
 

 

Til Folketingets Lovsekretariat 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål S 333 af 17. december 2021, indleveret af Hans Kri-

stian Skibby (DF). 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad er ministerens holdning til en nedsættelse af afgiften på brændstof, hvis prisni-

veauet overstiger et givent niveau? 

 

Svar 

Som udgangspunkt mener jeg ikke, at afgifterne på brændstof mv. skal indrettes ud fra 

ændringer i markedspriserne. Afgifter på brændsel mv. anvendes mest hensigtsmæssigt, 

hvis afgiftens niveau afspejler en forureningsomkostning mv. eller en politisk målsætning 

som fx 70 pct. målet om reduktion af CO2. 

 

Regeringen ser dog med alvor på udviklingen i energipriserne. Som det bl.a. fremgår af 

svar på FIU alm. del spm. 23 af 29. oktober 2021, lægger regeringen op til, at der afsættes 

100 mio. kroner, som kommunerne kan søge. Med puljen kan kommunerne blive kom-

penseret direkte for merudgifter til ydelser, der dækker borgeres øgede varmeregninger. 

Regeringen har desuden lavet en aftale med Dansk Fjernvarme. Regeringen og Dansk 

Fjernvarme opfordrer fjernvarmeselskaberne til at udglatte kundernes regninger, så pris-

stigningerne ikke kommer på én gang, men bliver fordelt over året.  
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